
     Protokół Nr 8/19 

 

z posiedzenia Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi z 18 czerwca 2019 r. 

Posiedzenie Komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki 

w godzinie od 14.00 do godz. 15.30 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności, 

2. pan Krzysztof Jaworski- Burmistrz Trzcianki; 

3. pan Witold Putyrski- zastępca Burmistrza 

4. pani Joanna Zieńko – Skarbnik Gminy. 

 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie komisji otworzyła Przewodnicząca Komisji pani Aneta Flis, witając 

wszystkich obecnych na posiedzeniu i gości. 

 

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca odczytała porządek posiedzenia. 

Jednogłośnie przyjęto porządek posiedzenia w głosowaniu 

za- 8  przeciw - 0  wstrzymujących się - 0. 

 

Ad 3) Przyjęcie protokołu numer 7/19 z dnia 28 maja 2019 roku. 

Radni nie mieli uwag. Przyjęli protokół Nr 7/19 z dnia 28 maja 2019 roku jednogłośnie 

w głosowaniu: 

za-8, przeciw -0, wstrzymujących się-0. 

 

Ad 5) Powołanie Komisji do konkursu „Piękna Wieś”. 

Przewodnicząca poinformowała radnych, że muszą zostać przegłosowane kandydatury 

do komisji w konkursie „Piękna Wieś” przez Komisję Środowiska  

i Rozwoju Wsi. Zostały zaproponowane dwie osoby: Pan Józef Łastowski oraz Pan 

Adrian Hałuszka. 



Przewodnicząca zapytała, czy są może inne kandydatury do tej komisji? 

Radna Jadwiga Durejko zaproponowała kandydaturę Pana Zygmunta Czarnego. Radna 

zauważyła, że Adrian Hałuszka, co prawda nie mieszka w Radolinie, ale  

z Radolinem jest związany i czy Radolin startuje w konkursie „Piękna Wieś”? 

Przewodnicząca, nie wie czy Radolin startuje  w konkursie „Piękna Wieś”. 

Radna Jadwiga Durejko podtrzymuje kandydaturę Zygmunta Czarnego bo musi być 

osoba neutralna, żeby nie było tak, że któryś z członków komisji może zostać odebrany 

za osobę stronniczą, aby nie było sytuacji, że ktoś zarzuci stronniczość. 

Przewodnicząca Komisji Aneta Flis spytała, czy Pan Adrian Hałuszka rezygnuje  

i odstępuje kandydaturę na rzecz Pana Zygmunta Czarnego? 

Radny Adrian Hałuszka odstępuje swoją kandydaturę do komisji do konkursu „Piękna 

Wieś”. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie kandydatury do komisji „Piękna Wieś”,  

tj. kandydatura Józefa Łastowskiego oraz Zygmunta Czarnego. 

Komisja jednogłośnie przegłosowała zaproponowane kandydatury do komisji do 

konkursu „Piękna Wieś” w głosowaniu: 

za-8  przeciw -0  wstrzymujących się -0. 

Radny Józef Łastowski zapytał kto z Urzędu będzie w Komisji do konkursu „ Piękna 

Wieś”? 

Przewodnicząca poinformowała, że jeszcze nie wie kto z Urzędu będzie wytypowany 

do komisji. 

Radny Józef Łastowski zwrócił uwagę, że poprzednio były problemy z wysokością 

nagród, że komisja nie wiedziała jak te nagrody rozdzielić, całkiem inne kwoty były 

podane a inne były rzeczywiście do rozdysponowania. 

Przewodnicząca poinformowała Radnych, iż fundusz nagród na dany rok budżetowy 

stanowi 10% wysokości należnego funduszu sołeckiego z roku poprzedzającego 

przyznanie nagród, z zaokrągleniem do 100 zł w górę. Fundusz nagród dzieli się  

w następujący sposób: 80% dla sołectw, 10% dla właścicieli zagród wiejskich, 10% 

dla właścicieli indywidualnych jednorodzinnych budynków mieszkalnych. 

Przyznanie nagrody dla sołectw zwiększają środki jednostki pomocniczej gminy 



Trzcianka w kolejnym roku budżetowym a wysokość nagród ustala komisja. 

Radny Wincenty Kilian dodał, że są głosy wśród sołtysów, że jest to nieuczciwe, że to 

sołectwo które teraz wygra na dwa lata nie może startować w konkursie „Piękna Wieś”, 

wygrani nie mogą startować, a sołectwo które zajmie drugie miejsce  

w konkursie „Piękna Wieś” w konkursie w kolejnym roku może startować. Warto to 

przemyśleć, aby nie były zamknięte drzwi dla sołectwa, które wygrywa w danym roku. 

Warto przemyśleć też taką opcję aby to sołectwo które wygra konkurs „ Piękna Wieś” 

przez dwa lata otrzymywała np. dodatkowy budżet np. po 1000 zł w danym roku- jest 

to temat do przemyślenia. 

Radni nie mieli więcej uwag. 

 

Ad 4) Opracowanie planu pracy komisji na II półrocze 2019 roku. Przewodnicząca 

przedstawiła propozycję planu pracy komisji na II półrocze 2019 roku: 

  

 Lipiec- przerwa urlopowa. 

 Sierpień: 

1. Stan przygotowań do Dożynek Gminnych. 

2. Analiza materiałów na sesję. 

3. Sprawy wniesione do Komisji. 

4. Wnioski Komisji. 

 Wrzesień: 

1. Podsumowanie Dożynek Gminnych. 

2. Wnioski Komisji do projektu budżetu na 2019 rok. 

3. Analiza materiałów na sesję. 

4. Sprawy wniesione do Komisji. 

5. Wnioski Komisji. 

  

  

 

 Październik: 



1. Prace nad uchwałą w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2019-

2023. 

2. Analiza materiałów na sesję. 

3. Sprawy wniesione do Komisji. 

4. Wnioski Komisji. 

 Listopad: 

1. Wstępne prace nad projektem budżetu Gminy Trzcianka (uchwały 

okołobudżetowe) 

2. Analiza materiałów na sesję. 

3. Sprawy wniesione do Komisji. 

4. Wnioski Komisji. 

 Grudzień: 

1. Praca nad projektem budżetu Gminy Trzcianka na 2020 rok. 

2. Opracowanie plany pracy Komisji na I półrocze 2020 roku. 

3. Analiza materiałów na sesję. 

4. Sprawy wniesione do Komisji. 

5. Wnioski Komisji. 

Przewodnicząca prosiła czy są jakieś propozycję do planu pracy. 

Przewodnicząca wspomniała o spotkaniu z Izbami Rolniczymi. 

Radna Durejko zaproponowała, aby z przedstawicielami Izb Rolniczych spotkać 

się we wrześniu. 

 

Radny Adrian Hałuszka zaproponował, aby w planie pracy komisji umieścić temat 

odnośnie gospodarki odpadami komunalnymi - w miesiącu październiku lub 

listopadzie. Warto, aby Pan Wiesław Łotysz oraz sołtysi wypowiedzieli się jak 

wyglądała gospodarka odpadami komunalnymi w okresie wakacyjnym. Czy firma 

Kombud radziła sobie z wywozami nieczystości, czy kwoty przeznaczone na ten cel 

były wystarczające, aby mieć pełną wiedzę na ten temat, aby gospodarka odpadami 

komunalnymi prowadzona była należycie. 

Radna Durejko – zaproponowała listopad na ten temat. 



Zastępca Burmistrza Witold Putyrski zabrał głos w sprawie gospodarki odpadami 

komunalnymi. Od 1 stycznia 2020 roku zmienia się umowa na gospodarowanie, 

zmienia się cały system gospodarki odpadami komunalnymi. Optujecie Państwo za 

tym, aby niezamieszkałe tereny także były objęte gospodarką odpadów komunalnych. 

Na temat rozwiązań, które mają zostać wprowadzone od 1 stycznia należałoby 

rozmawiać zdecydowanie szybciej, jego zdaniem sierpień byłby bardziej odpowiednim 

terminem.  Obraz gospodarki odpadami jest na bieżąco. Należy patrzeć, co będzie w 

przyszłości. Rozwiązania, które są przyjęte w tej chwili na razie nie wiemy jakie kwoty 

będą wpływały, po ostatniej uchwale Rady Miejskiej: stawka 17,50 zł od osoby, 

natomiast u dużych zarządców liczba deklaracji jest przerażająco mniejsza. Ze 

Spółdzielni Mieszkaniowej wynika, iż kwoty odprowadzane po zmianie wg nowych 

stawek są do Gminy mniejsze niż należałoby się spodziewać. Zmiana kwoty nastąpiła, 

natomiast skutkowało to tym, że ludzie składają w taki sposób deklaracje, że tych 

dochodów dla Gminy jest mniej. Namawiam Państwa, aby temat gospodarki odpadami 

komunalnymi był przez Państwa przedyskutowany wcześniej. Należy wyartykułować 

dla urzędników jakie są Państwa oczekiwania w tym zakresie, dotyczące np. 

częstotliwości wywozów odpadów na wsi, oczekiwania pod kątem tego, co się będzie 

działo od 1 stycznia bo to jak to funkcjonuje do końca roku to wszyscy wiemy, tu nie 

będzie żadnej rewolucji, umowa jest ciągle ta sama.  Kombud stał się już w 100 % 

własnością Gminy. Zastępca Burmistrza sugeruje aby wcześniej zająć się tematem 

gospodarki odpadami komunalnymi.   

Radny Zygmunt Czarny – nasuwa się pytanie co o odpadach powie Marszałek, co 

powie Minister Ochrony Środowiska, czy wszystkie wytyczne są, wszystkie dane, czy 

zostaną narzucone jakiś obowiązki? 

Zastępca Burmistrza Witold Putyrski poinformował, że nie wiemy ile będą kosztowały 

odpady na RIPOK-ach. Znamy stawki opłaty za korzystanie ze środowiska i to było 

wiadomo już wcześniej. Gdyby ten wzrost cen na RIPOK-ach był proporcjonalny, co 

ma nadzieje, że się nie zdarzy to opłaty za odpady mogłyby być bardzo wysokie. Wiele 

Gmin zwraca się z problemem stacji przeładunkowej. Urząd Marszałkowski pracuje 

nad zmianą planu gospodarki odpadami województwa wielkopolskiego. Urząd 



Marszałkowski chce, aby nie było potrzebnej zgody czy konieczności umieszczenia 

punktów przeładunkowych w programie gospodarki województwa wielkopolskiego. 

Natomiast będzie można taki punkt przeładunkowy utworzyć z własnych funduszy. W 

żadnym projekcie nad którym pracuje Urząd Marszałkowski nie ma w planach 

inwestycyjnych, czyli wydatkowych pieniędzy na organizowanie tych punktów 

przeładunkowych poszczególnych gmin. Nastąpiłaby znacząca zmiana w wysokości 

kosztów, gdyby wielotonowe pojazdy mogły wywozić te odpady, a nie śmieciarki. 

Zależy jakie będą wytyczne odnośnie budowy takiego punktu przeładunkowego- 

wytyczne z ochrony środowiska. 

Radny Ryszard Wilant dodał,  że jedna ciężarówka zastąpiłaby 4 śmieciarki. 

Zastępca dodał, że wszystkie informacje o Kombudzie i związanych z nim 

informacjami, odnośnie funkcjonowania poda Burmistrz na przyszłej sesji.  

W przyszłą środę jest  zgromadzenie wspólników, na których będzie obecny Burmistrz 

Krzysztof Jaworski i nastąpi zmiana umowy spółki. Kombud stanie się spółką w 100% 

komunalną. Powołana spółka będzie zajmowała się takimi publicznymi usługami jak: 

odpady, sprzątanie, zimowe utrzymanie dróg, cmentarz- to jest podstawowy zakres 

natomiast  wykonywanie innych usług na rzecz Gminy także jest możliwa. 

Przewodnicząca zauważyła, że mini PSZOK-i na wsiach były dobrym rozwiązaniem i 

nie rozumie dlaczego już ich nie ma. 

Zastępca Burmistrza zauważył, że nie wiadomo jak mieszkańcy wsi zareagowaliby na 

to, że byłyby PSZOK-i na wsiach. Teraz mają kosze na podwórkach i nie wiadomo czy 

korzystaliby z koszy ustawionych na wsi. 

Janina Kamińska dodała, że tylko część osób mieszkających na wsi odnosiła butelki 

PET do wyznaczonych do tego koszy. 

Radny Ryszard Wilant zauważył, że pracownicy Kombudu nie zwracają uwagi na to, 

co zbierają. Zbierają wszystko co stoi. Nie jest zdziwiony, że są kary dla Kombudu za 

nie uzyskanie poziomu recyklingu skoro zbierają wszystkie odpady razem pomimo, że 

są segregowane. 

Przewodnicząca Aneta Flis dodała, że w miejscowości Łomnica nie odebrali odpadów 

zielonych z trzech posiadłości. 



Zastępca Burmistrza Witold Putyrski zauważył, że odpady bio są odbierane  

w zatrważającej ilości. Zastępca Burmistrza Witold Putyrski dodał, że nie rozumie tego, 

że każe się jechać po odpady zielony na tereny wiejskie. Doszło do tego, że ludzie, 

którzy kupują działki pod budowę, wchodzą na tą działkę, koszą wszystko,co tam jest, 

pakują w worki i wystawiają do odbioru. Nie jest to do końca rozsądne rozwiązanie. 

Może tak być, ale za wszystko trzeba zapłacić. 

W sierpniu został wprowadzony temat: Gospodarka odpadami komunalnymi- 

stan i perspektywy. 

Radny Wincenty Kilian zaproponował, aby umieścić w planie pracy komisji temat:  

Gospodarka wodno – ściekowa. Funkcjonowanie Spółek Wodnych- w miesiącu 

listopadzie. 

Radny Józef  Łastowski przekazał oraz odczytał protokół z przeglądu placów zabaw, 

świetlic oraz remiz OSP dokonanego w dniu 11.06.2019 r. w składzie Ryszard Wilant, 

Józef Łastowski dokonanych w sołectwie Teresin, Radolin, Biała, Wrząca, Stobno i 

Wapniarnia I jak w załączeniu do protokołu. 

Przewodnicząca podziękowała za rzetelne przygotowanie przeglądu placów zabaw, 

świetlic oraz remiz OSP. 

Zostały wniesione zmiany w planie pracy komisji na II półrocze. 

W sierpniu został wprowadzony temat: 

2. Gospodarka odpadami komunalnymi- stan i perspektywy. 

We wrześniu został wprowadzony temat: 

2. Spotkanie z przedstawicielami Izb Rolniczych. 

W listopadzie został wprowadzony temat: 

2. Gospodarka wodno-ściekowa. Funkcjonowanie Spółek Wodnych. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie zmieniony plan pracy Komisji 

Środowiska  

i Rozwoju Wsi na II półrocze 2019 roku jednogłośnie w głosowaniu: 

za- 9, przeciw- 0,  wstrzymujących się - 0. 

Ad 6) Analiza materiałów na sesję. 

Raport o stanie Gminy- Zastępca Burmistrza Witold Putyrski poinformował, iż raport 



opublikowany jest od końca maja na stronie internetowej Gminy. To analiza sytuacji 

na początku i końcu roku. Omówione jest kilka najważniejszych działań, którymi się 

Gmina zajmuje w porównaniu do grupy gmin podobnych, oparte na gminach 

wyłonionych przez Polską Akademię Nauk. W raporcie ukazane jest jaki jest stan 

naszej gminy w porównaniu w tymi gminami wyłonionymi przez PAN. Podstawowe 

działalności Gminy w tym raporcie zostały podsumowane. W naszym przekonaniu 

raport został sporządzony rzetelnie. 

Pani Skarbnik Joanna Zieńko omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Trzcianka na lata 2019-2032.  Załącznik Nr 1 został 

dostosowany do zmian proponowanych w projekcie budżetu. Zmieniono dwa 

przedsięwzięcia: Adaptacja pomieszczeń w Szkole Podstawowej w Siedlisku  

z przeznaczeniem na przedszkole- na projekt zabrakło 4 tysiące, wprowadziliśmy do 

budżetu, a że jest to zadanie wieloletnie musieliśmy również taką zmianę dokonać  

w przedsięwzięciu. Podobnie zmieniła się kwota, uporządkowaliśmy źródła 

finansowania  zagospodarowania Placu Pocztowego – zmieniły się też kwoty po 

stronie dochodowej wprowadzamy w budżecie 470 tysięcy - wynika to typowo  

z uporządkowania źródeł finansowania. Wynika to z przesunięć z roku poprzedniego z 

braku realizacji tego zadania. 

Odnośnie projektu  uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 roku. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła następujące zmiany w projekcie uchwały, po stronie 

dochodów zwiększa się dochody budżetu o kwotę : 

470.630,71 zł -dofinansowanie z EFRR w ramach WRPO na lata 2014-2020, 

261.800,00 zł- środki z Funduszu Pracy przyznane w ramach programu „MALUCH +” 

2019 – na inwestycje 205.000,00 zł, na wyposażenie na wydatki bieżące 56.800,00 zł. 

18.573,00 zł- zwrot zapłaconej kary za nieuzyskanie poziomów recyklingu dla 

odpadów budowlanych za 2016 rok. 

92.952,00 zł- wprowadzenie środków potrąceń z faktur firmy Altvater. 

Jeżeli chodzi o wydatki: zmniejsza się o kwotę 20.000,00 zł na utrzymanie przepustów 

drogowych oraz na remonty cząstkowe dróg o kwotę 40.000,00 zł. 

Zwiększa się o kwotę 75.000,00zł wydatki na profilowanie dróg. 



W dziale gospodarka gruntami zwiększa się o kwotę 173.974,00 zł wydatki na remonty 

budynków użyteczności publicznej (MGOPS, adaptacja szkoły w Siedlisku na 

przedszkole). 

W dziale administracji zwiększa się wydatki na zakup czytników i drukarek do obsługi 

programu obiegu dokumentów o kwotę 11.000,00 zł oraz na zakup macierzy dyskowej 

na potrzeby systemu EZD PUW o kwotę 25.000,00 zł. 

W dziale oświata i wychowanie szkoły podstawowe: na wnioski dyrektorów  

w szkołach, przedszkolach, oddziałach przedszkolnych i oddziałach dla dzieci 

niepełnosprawnych zwiększamy środki jeżeli chodzi o szkoły podstawowe kwotą 

75.870,00 zł, przenosimy z planu finansowego Urzędu (odprawy i jubileusze)  

i do podstawowych szkół należy to przenieść w związku z końcem roku  

i z odejściami na emerytury. Przenosi się plan wydatków w kwocie 25.000,00 zł na 

projekt termomodernizacji i adaptacji mieszkania na żłobek w GP Nr 4 w Trzciance. O 

4.000,00zł zwiększa się wydatki na projekt adaptacji pomieszczeń w Szkole 

Podstawowej w Siedlisku z przeznaczeniem na przedszkole. 

Zwiększa się plany finansowe przedszkoli o kwotę 117.565,00 zł- wydatki na odprawy 

emerytalne - przerzucenie do planów finansowych szkół i przedszkoli. 

W ochronie zdrowia- planuje się wydatki w kwocie 2.000,00 zł z przeznaczeniem na 

przeprowadzenie konferencji „Borelioza - cicha epidemia”. 

W pomocy społecznej przenosi się między paragrafami kwotę 36.400,00 zł ponieważ 

jest więcej umów zlecenia niż umów o pracę. 

W dziale polityki społecznej przenosi się między paragrafami kwotę 2.761.578,82 zł. 

W dziale edukacyjna opieka wychowawcza - świetlice szkolne zwiększa się wydatki 

na prowadzenie świetlic o kwotę 19.300,00 zł.  Ponadto zwiększa się o kwotę  

15.000,00 zł wydatki na budowę wiaty na placu zabaw w Pokrzywnie oraz przenosi 

się zaplanowane środki w kwocie 7.746,34 zł w ramach wydatków finansowanych  

z funduszu sołeckiego sołectwa Pokrzywno - z usługi na inwestycje. Ponadto 

wprowadza się zmianę nazwy przedsięwzięcia na wniosek sołectwa Siedlisko.   

W dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska planuje się wydatki w kwocie 

18.573,00 zł na zapłatę kary za nieuzyskanie poziomów recyklingu dla odpadów 



budowlanych za 2016 rok. Zwiększa się o kwotę 92.952,00 zł wydatki na rozliczenie 

z firmą Altvater w związku z wydanym wyrokiem sądowym. W dziale oświetlenie ulic, 

placów i dróg zmniejsza się o kwotę 15.000,00 zł wydatki na budowę oświetlenia na 

os. Noblistów i ul. Kasprowicza. Wprowadza się zmiany  

w przedsięwzięciach funduszu sołeckiego oraz w sporcie. 

 

Radna Jadwiga Durejko poinformowała, że doszła do niej informacja, że są 

organizowane półkolonie i wie, że jest duże zapotrzebowanie na te półkolonie. Te 

półkolonie, co organizuje MDK są bardzo oblegane. 

Skarbnik dodała, że w ramach budżetu Gminy są organizowane te półkolonie. 

Należałoby z Gminną Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych rozmawiać 

czy mają środki. 

Zastępca Burmistrza Witold Putyrski zauważył, iż w Raporcie Gminy jest wskazane, 

że Gmina Trzcianka w dziale pomocy społecznej realizuje się ponad przeciętną. 

Skarbnik dodała, że nie ma funduszy w budżecie na półkolonie, za dużo wydawane 

jest na politykę społeczną. 

Skarbnik Joanna Zieńko odnośnie konkursu „Piękna Wieś” dodała, że teraz w tym roku 

wydajemy środki, które przeznaczyliśmy na nagrody dlatego one są zabukowane. 

Radna Durejko dodała, że 10% z funduszu sołeckiego przeznaczane są na nagrody. 

Zastępca Burmistrza Witold Putyrski oraz Skarbnik Gminy Joanna Zieńko dodali, że 

na najbliższej sesji zostaną wyjaśnione wszystkie niejasności związane z naliczaniem 

nagród pieniężnych i sposobem ich dzielenia w konkursie „Piękna Wieś”. 

Następnie Skarbnik Gminy wyjaśniła, iż w Uchwale, która dotyczy sprawy wzoru 

wniosku o wypłatę dodatku energetycznego - zmieniono wzór druku wniosku. Osoby, 

które będą miały przyznany ten dodatek energetyczny zostanie on przekazany nie 

osobiście w kasie  tylko do spółdzielni albo zarządcy.  Jest to dodatek do dodatku 

mieszkaniowego. W tamtym roku łączna kwota tego dodatku to 25.000,00 zł. 

Komisja zapoznała się z projektem uchwały. 

Kolejno omówiono projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VII/52/19 Rady 

Miejskiej Trzcianki z dnia 28 marca 2019 r. w sprawie planu sieci publicznych szkół 



podstawowych w gminie Trzcianka oraz granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez gminę Trzcianka i inne organy. Zastępca 

Burmistrza Witold Putyrski wyjaśnił, że zmiana polegała na tym że poprzednio było: 

„Szkoła Podstawowa w Siedlisku im. Miłośników Przyrody”, zgodnie z regułami 

obowiązującymi ma być: „Szkoła Podstawowa im. Miłośników Przyrody  

w Siedlisku”. 

Komisja zapoznała się z projektem uchwały. 

Następnie omówiono projekt uchwały w sprawie utworzenia Oddziału Żłobkowego w 

Gminnym Przedszkolu Nr 4 w Trzciance oraz nadania mu statutu- Skarbnik wyjaśniła, 

że jest to ten projekt, co jest realizowany z Programu „MALUCH +”. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały: 

za- 9, przeciw- 0, wstrzymujących się – 0. 

Następnie omówiono projekt uchwały w sprawie powołania zespołu do zaopiniowania 

kandydatów zgłoszonych na ławników. Zastępca Burmistrza przedstawił zespół do 

zaopiniowania kandydatów zgłoszonych na ławników  

w składzie: Marcin Walkowiak- przewodniczący Komisji Spraw Społecznych- 

przewodniczący zespołu, Anna Goździk - Maluśka – Prezes Sądu Rejonowego  

w Trzciance, Alina Matkowska - Sekretarz Gminy, Janina Kamińska – 

wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Trzcianki, Adam Prankieiwcz- przewodniczący 

Komisji Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji Rady Miejskiej Trzcianki. 

Są także określone zadania zespołu. Niektóre wydziały sądów są oblegane przez 

kandydatów na ławników, a pozostałe nieco mniej. 

Komisja zapoznała się z projektem uchwały. 

Następnie omówiono Projekt uchwały w sprawie odpowiedzi na skargę. 

Zastępca Burmistrza Witold Putyrski wyjaśnił, iż Stowarzyszenie Ekologiczne   

W ZGODZIE Z NATURĄ złożyło skargę na uchwałę Nr XLVIII/451/18 Rady 

Miejskiej Trzcianki z dnia 17 maja 2018 roku w sprawie przyjęcia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Trzcianka w obrębie geodezyjnym Rychlik. 

Zastępca przyznał, że skarga jest bardzo dokładnie przygotowana. Odnosząc się do 

zarzutów zawartych w skardze, uważamy, że są merytorycznie sprzeczne  



z przepisami, nie kwalifikują się do tego abyśmy mogli uwzględnić tę skargę bez jej 

oddalania. W uzasadnieniu jest odnoszenie się do poszczególnych punktów, które są 

poruszone począwszy od tego, że plan jest sprzeczny ze studium uwarunkowań-

obalamy te stwierdzenia, jak również to, że brak było informacji o wyłożeniu do 

publicznego wglądu w innych miejscowościach sąsiednich, że pan inwestor  

i jednocześnie radny Rady Miejskiej brał udział w głosowaniu nad swoją sprawą – co 

nie jest prawdą. Skarga generalnie w naszej ocenie jest nieuzasadniona i skierujemy 

wtedy tą skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie niniejszy projekt uchwały  

w głosowaniu: 

za- 6, przeciw- 1,  wstrzymujących się – 1 

Radny Mariusz Łuczak nie głosował. 

Ostatnim punktem odnośnie analizy materiałów na sesję był projekt uchwały  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Trzcianki w rejonie ulic: gen. Władysława Sikorskiego  

i Kazimierza Przerwy-Tetmajera. 

Zastępca Burmistrza Witold Putyrski wskazał, że jest to kolejny plan 

zagospodarowania przestrzennego. Rysunek planu pokazuje, który to jest teren. To jest 

prawa strona przy wjeździe od Poznania, zaczynając od ulicy Sikorskiego, opiera się 

to o rzeczkę, obejmuje całą ulicę Tetmajera, przylega do planu zagospodarowania 

przestrzennego przy ulicy Tetmajera tego przemysłowego, który Państwo uchwaliliście 

i tak jak ze studium to wynika jest to kompleks, w skład którego wchodzą różne tereny 

i zabudowy mieszkaniowej i zabudowy przemysłowej, tutaj przede wszystkim myślę 

o ulicy Tetmajera, okolice Zobalu, a także w części przebieg obwodnicy Trzcianki w 

tej strony wschodniej. Cały teren objęty planem obejmuje obszar około 130 ha. Dla 

uzasadnienia Zastępca Burmistrza dodał, że jest to kontynuacja tych planów 

zagospodarowania przestrzennego, które przystępujemy do opracowania w związku z 

tymi terenami niekoniecznie tylko i wyłącznie mieszkaniowymi. Trzcianka-Południe 

po lewej stronie procedowano i właściwie  

w tym roku powinniśmy go przyjąć. Trzcianka Sikorskiego- na ostatniej sesji został 



przyjęty. Obecnie jest to nowy plan do opracowania na ten rok i zapewne na rok 

przyszły. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały w głosowaniu: 

za – 9,  przeciw- 0, wstrzymujących się – 0. 

 

Ad 7) Sprawy wniesione do komisji. 

Przewodnicząca poinformowała, że wpłynęło jedno pismo od Pana Krzysztofa 

Lipińskiego. Burmistrz wyjaśnił, że jest to pismo Pana Krzysztofa Lipińskiego -

Sołtysa Sarcza. Sołectwo Sarcz nie ma swojego wspólnego miejsca na cel realizacji 

inicjatyw społecznych. Pan Lipiński zwraca się do Gminy aby Gmina zakupiła działkę 

od osoby fizycznej, nie ma tam działek gminnych. Będzie to wniosek do budżetu na 

przyszły rok. 

Komisja chce, aby to była propozycja wniosku do budżetu na przyszły rok. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie, aby wniosek odnośnie zakupu działki 

był propozycją  do budżetu na przyszły rok w głosowaniu: 

za- 9, przeciw-0,  wstrzymujących się -0. 

 

Ad 8) Wnioski komisji.   

Radny Adrian Hałuszka zwraca się z wnioskiem o ustawienie  na terenie Cmentarza  

regałów, które będą przeznaczone na ustawianie zniczy, w których wkłady uległy 

wypaleniu. Koszty zakupu całego znicza są dużo wyższe niż koszty zakupu wkładu. 

Ustawienie regałów pozwoli na zmniejszenie ilości odpadów generowanych przez 

Cmentarz. 

 

Radny Wincenty Kilian zwraca się z wnioskiem o rozważenie usunięcia „suchych” 

drzew przy drodze wojewódzkiej „153” na odcinku przy wyjeździe z Runowa  

w kierunku Siedliska po lewej stronie 2 drzewa. Jedno drzewo -wierzba z prawej strony 

przy wyjeździe z Runowa przy rowie. 

 

Ad 10) Zamknięcie posiedzenia. 



W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Komisji podziękowała 

wszystkim za aktywny udział i zamknęła posiedzenie komisji. 

 

 

 

 

 Protokolant       Przewodnicząca Komisji 

 

  Ewelina Ćwiek                 Aneta Flis 


